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PROTOKÓŁ 

obrad XXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłakowie 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 

Rozpoczęcie obrad o godz. 1005 

Zakończenie obrad o godz. 1245 

Radni obecni: wg załączonej listy obecności (Zał Nr 1 do protokołu). 

Radni obecni  - 12 

Radni nieobecni  - 3 

Ad. 1 Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, 

stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Boczulak otworzył obrady XXVII sesji 

zwyczajnej, stwierdzając kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Powitał wszystkich uczestników. 

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, stwierdzenie 

prawomocności obrad; 

2. Przedstawienie porządku obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

3. Informacja Burmistrza z prac między sesjami; 

4. Zapytania, wolne wnioski; 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Miłakowo; 

b) utworzenia linii autobusowej, wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie powierzenia Gminie Miłakowo przez Gminę 

Orneta i Gminę Godkowo zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego na linii komunikacyjnej Miłakowo – Podągi - Orneta oraz 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej na terenie Gminy Miłakowo, Gminy Orneta i Gminy Godkowo w 

2021 roku; 
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c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Miłakowo na 2021 r.; 

d) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Miłakowo na 2021 - 2022 r.; 

e) zwolnień od podatku od nieruchomości; 

f) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłakowo na lata 

2021-2035; 

g) uchwalenia budżetu Gminy Miłakowo na 2021 r.; 

✓ odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

✓ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej; 

✓ odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskie w Miłakowie; 

✓ dyskusja nad projektem budżetu; 

✓ głosowanie nad projektem budżetu; 

h) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miłakowo na lata 2020 

– 2035; 

i) zmian w budżecie gminy Miłakowo na 2020 rok. 

6. Interpelacje radnych. 

7. Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący Rady wpłynął od Burmistrza Miłakowa wniosek dotyczący 

wycofania z porządku obrad pkt. 5a tj. projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

obszaru i granic aglomeracji Miłakowo. 

Wniosek Burmistrza Miłakowa 

wg załącznika nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Miłakowa. 

„Za” przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Nie zgłoszono więcej wniosków do porządku obrad. 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, stwierdzenie 

prawomocności obrad; 

2. Przedstawienie porządku obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej; 
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3. Informacja Burmistrza z prac między sesjami; 

4. Zapytania, wolne wnioski; 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) utworzenia linii autobusowej, wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie powierzenia Gminie Miłakowo przez Gminę 

Orneta i Gminę Godkowo zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego na linii komunikacyjnej Miłakowo – Podągi - Orneta oraz 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej na terenie Gminy Miłakowo, Gminy Orneta i Gminy Godkowo w 

2021 roku; 

b) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Miłakowo na 2021 r.; 

c) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Miłakowo na 2021 - 2022 r.; 

d) zwolnień od podatku od nieruchomości; 

e) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłakowo na lata 2021-

2035; 

f) uchwalenia budżetu Gminy Miłakowo na 2021 r.; 

✓ odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

✓ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej; 

✓ odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskie w Miłakowie; 

✓ dyskusja nad projektem budżetu; 

✓ głosowanie nad projektem budżetu; 

g) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miłakowo na lata 2020 – 

2035; 

h) zmian w budżecie gminy Miłakowo na 2020 rok. 

6. Interpelacje radnych. 

7. Zamknięcie obrad.  

Ad. 3 Informacja z pracy między sesjami 29.10 – 17.12.2020; 

Burmistrz Miłakowa Krzysztof Szulborski - przedstawił informacje z pracy 

między sesjami. 
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Informacja Burmistrza Miłakowa 

wg załącznika nr 3 do protokołu 

Ad. 4 Zapytania, wolne wnioski; 

Radny Mirosław Stryjek -zapytał co stało się z wkładem własnym 

przeznaczonym w budżecie gminy na budowę wodociągu w miejscowości 

Warkałki oraz ile zainwestowano środków finansowych z budżetu gminy na 

budowę sieci wodociągowej w miejscowości Warkałki. 

Burmistrz Miłakowa – z budżetu gminy nie były inwestowane środki na budowę 

sieci wodociągowej, ponieważ były składane wnioski, aby móc wykonać całą sieć 

wodociągową ze środków z zewnątrz. 

Radny Mirosław Stryjek -uważa, że systemem gospodarczym szybciej 

zostałaby wykonana sieć wodociągowa. Środki przeznaczone w budżecie na 

wkład własny powinny być zabezpieczone w budżecie do końca, do dnia 

otrzymania decyzji. Wówczas przy odmowie powyższy wkład własny można 

byłoby przeznaczyć na budowę sieci, a nie jak zostało zrobione, środki 

rozdysponowano jeszcze przed rozstrzygnięciem wniosku. 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys - w budżecie na 2020 r. była planowana 

kwota 166 tys. zł na budowę sieci wodociągowej, gdzie w pierwszym półroczu 

wydatkowano 70 tys. zł na 1 013 metrów bieżącej sieci wodno-kanalizacyjnej do 

miejscowości Warkałki. Zapytała czy za pozostałe środki została wykonana sieć, 

czy też te środki zostaną wydatkowane dopiero w 2021 r. 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik – pozostałe środki nie zostały wykorzystane, 

ponieważ były one przeznaczone na wkład własny do wniosku. 

Burmistrz Miłakowa -uzupełnił wypowiedź Skarbnika Gminy informując, że do 

dnia 28 grudnia br. będzie możliwość złożenia kolejnego wniosku, z czego Gmina 

chce skorzystać. 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik - środki nie zostały przeznaczone na inny cel. 

Zbliża się koniec roku i budżet formowany jest do wysokości wykonania. 

Pieniądze na koniec roku przesuwamy, korygujemy, zwiększamy, zmniejszamy 

do wysokości wykonania, ponieważ środki które zabezpieczone są w planach nie 

przechodzą na następny rok. Od 1 stycznia obowiązuje nowy budżet. W sytuacji, 

gdy będzie decyzja o zabezpieczeniu wkładu własnego na budowę sieci wodno-

kanalizacyjnej do miejscowości Warkałki, wówczas środki te zostaną 

zabezpieczone w budżecie. 
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Radny Józef Pełka - poprosił o więcej informacji na temat rozstrzygniętego 

konkursu, do którego gmina Miłakowo przystępowała składając wniosek na cztery 

zadania, a pozyskała środki tylko na remont szatni przy stadionie miejskim w 

Miłakowie w wysokości 350 tys. zł. 

Burmistrz Miłakowa - zostały złożone cztery wnioski. W pierwszej kolejności 

został złożony wniosek na budowę sieci wodno-kanalizacyjnej do miejscowości 

Warkałki. Trzy pozostałe wnioski zostały uzupełnione po konsultacjach z 

zaprzyjaźnionymi samorządami. Uważano, że skoro są pieniądze, a nie ma 

limitów ilościowych ani kwotowych to należy wykorzystać okazję. W związku z 

powyższym gmina Miłakowo 30 września uzupełniła wniosek o dodatkowe trzy 

inwestycje, natomiast wniosek na Warkałki jako priorytetowy został złożony 24 

września br. 

Odnośnie Funduszu Inwestycji Lokalnych dodał, że z ponad 4 mld. zł które 

zostały przeznaczone na kraj, na Województwo Warmińsko-Mazurskie zostało 

wydanych ponad 140 mln zł. Są powiaty, w których żadna gmina nie otrzymała 

środków. W powiecie ostródzkim cztery gminy otrzymały pieniądze. Są to: Gmina 

Grunwald, Gmina Dąbrówno, Gmina Małdyty i Gmina Miłakowo. 

Nie ukrywa zadowolenia, że Gmina Miłakowo otrzymała 350 tys. zł na powyższe 

zadanie, ponieważ nie byłoby pieniędzy w budżecie na krzewienie kultury 

fizycznej. 

Ponadto przy pisaniu wniosku na Warkałki zostało podkreślone, że kluczowym dla 

funkcjonowania gminy jest rozwiązanie problemu wody w Warkałkach. 

Radny Mirosław Stryjek - uważa, że należało pozostać przy jednym wniosku tj. 

budowa wodociągu do miejscowości Warkałki, wówczas byłyby większe szanse na 

pozyskanie środków. 

Burmistrz Miłakowa - nie chodziło tu o ilość składanych wniosków, ponieważ 

gmina Gierzwałd otrzymała środki na dwa wnioski, każdy po 6 mln zł. Zarówno 

jeden wniosek, jak i drugi dotyczył budowy drogi. 

Radna Aneta Machnyk - poprosiła o szerszą informację na temat spotkania 

Burmistrza z Dyrektorem KOWR-u. 

Na jednej z letnich sesji był poruszany problem zjazdu z drogi wojewódzkiej do 

miejscowości Naryjski Młyn. Zapytała czy istniała możliwość poprawienia tego 

skrzyżowania przy okazji remontu nawierzchni. 

W imieniu mieszkańców poruszyła sprawę braku wiszących flag na słupach na ul. 

O. Wł. Włodyki w dniu 11 listopada. 
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Burmistrz Miłakowa - odnośnie spotkania z Dyrektorem KOWR-u 

poinformował, że wsparł wniosek wykonawcy inwestycji w Boguchwałach o 

przedłużenie zakończenia realizacji inwestycji do końca lutego, a wiązało się to z 

trudnymi warunkami geologicznymi. Rozmowa dotyczyła również kosztorysu oraz 

przyszłego finansowania drugiego etapu Osiedla Kolorowego w Miłakowie. 

Odnośnie przebudowy skrzyżowania dróg w kierunku Naryjskiego Młyna 

poinformował, że rozmawiał zarówno z wykonawcą inwestycji, jak również z 

Zarządem Dróg Powiatowych, ale niestety nie było w planach przebudowy 

powyższego skrzyżowania. 

Sekretarz Gminy - flagi w kierunku na Morąg zawsze wywieszała Rada 

Mieszkańców Miasta Miłakowa. 

Przewodniczący Rady - poprosił o więcej informacji na temat drugiego etapu 

inwestycji na Osiedlu Kolorowym. 

Burmistrz Miłakowa – dopóki nie zostaną załatwione sprawy proceduralne nie 

można nic powiedzieć o dalszym etapie inwestycji na Osiedlu Kolorowym. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Nagraby - uważa, że niepozyskanie środków na 

budowę wodociągu do Warkałek jest wielką przegraną samorządu. Według 

radnego za mało jest starań, rozmów samorządu z politykami kluczowymi z 

naszego terenu. Zdaniem radnego nie jest to żaden „wyczyn”, aby załatwić wodę 

dla Warkałek. 

Burmistrz Miłakowa - odniósł się do słów Wiceprzewodniczącego Rady, 

Radnego Andrzeja Nagraby. 

Radna Hanna Walczyk - zapytała jakie Burmistrz przewiduje próby rozwiązania 

problemu skrzyżowania drogi w kierunku Naryjskiego Młyna. 

Radny Henryk Zalewa - dodał, że na stronie ministerstwa można sprawdzać 

informację na temat każdego wniosku, a są one rozpatrywane przez specjalnie 

powołaną komisję, która decyduje o losach każdego wniosku. 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys - zapytała ile czasu będzie trwało 

wykonywanie napisów pod nagraniami obrad sesji, aby mogły one pojawić się na 

stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 

Sekretarz Gminy Justyna Zabiełło – w przyszłym roku zostanie zakupiony 

specjalny program, a jeżeli chodzi o sprawy techniczne poprosiła o zabranie 

głosu informatyka. 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys - zwróciła się z prośbą o jak najszybsze 

poprawienie bezpieczeństwa oraz estetyki na skrzyżowaniu ulic Kopernika z ul. 
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Konopnickiej i ul. Warszawskiej. Skrzyżowanie to jest źle doświetlone oraz 

brakuje na nim znaków, a usypana hałda ziemi powinna być rozparcelowana. 

Burmistrz Miłakowa – ziemia zostanie rozgarnięta, aby na wiosnę móc 

wykonać nasadzenia. 

Przewodniczący Rady - zwrócił uwagę, aby przy skrzyżowaniu przy pasach 

zieleni prócz asfaltu zerwać również stary bruk, ponieważ nic tam nie będzie 

rosło. 

Burmistrz Miłakowa – jest zapewnienie wykonawcy, że perforowanie tej 

powierzchni wystarczy, ażeby woda była dobrze odprowadzona. 

Ad. 5 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) utworzenia linii autobusowej, wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia Gminie 

Miłakowo przez Gminę Orneta i Gminę Godkowo zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej 

Miłakowo – Podągi - Orneta oraz wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 

terenie Gminy Miłakowo, Gminy Orneta i Gminy Godkowo w 2021 

roku; 

Zastępca Burmistrza Krzysztof Żarnoch - omówił projekt uchwały, zgodnie z 

uzasadnieniem dołączonym do uchwały. 

Radna Aneta Machnyk – prowadzono wcześniej rozmowy, że linia autobusowa 

będzie tworzona dla mieszkańców dojeżdżających do miejscowości Orneta, gdzie 

w okresie wakacji również dojeżdżają do pracy. 

Zastępca Burmistrza Krzysztof Żarnoch - ideą utworzenia powyższej linii było 

umożliwienie dzieciom i młodzieży szkolnej dojazdu do szkół na terenie Ornety. 

W latach wcześniejszych również funkcjonował autobus, który był dedykowany 

tylko i wyłącznie uczniom w dni nauki szkolnej. Nie stać jest gminy na 

utrzymywanie linii przez cały rok. Stąd też w uzgodnieniu z rodzicami, 

wnioskodawcami autobus ma jeździć w dni nauki szkolnej. Jeżeli radni uważają 

inaczej, należy liczyć się ze zwiększeniem kosztów utrzymania linii. 

Przewodniczący Rady uważa, że rentowność powyższej linii będzie znana po 

dłuższym okresie jej funkcjonowania. Zapytał czy istnieje możliwość utrzymania 
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tej linii w dniach wolnych od nauki w przypadku, gdy przewoźnik uzna, że 

powyższa linia jest rentowna w tych okresach. 

Zastępca Burmistrza Krzysztof Żarnoch – oczywiście. 

Ponadto uzgodnienia przystanków dokonuje się z właściwym Starostwem. W tym 

przypadku mowa jest o trzech podmiotach. 

Przewodniczący Rady - ze względu na brak dalszych pytań odczytał projekt 

uchwały, po czym poddał go pod głosowanie. 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radny. 

Wykaz głosowania imiennego  

wg załącznika Nr 4 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie utworzenia linii 

autobusowej, wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w 

zakresie powierzenia Gminie Miłakowo przez Gminę Orneta i Gminę Godkowo 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej 

Miłakowo – Podągi - Orneta oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy z 

operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miłakowo, Gminy Orneta 

i Gminy Godkowo w 2021 roku została podjęta. 

Uchwała Nr XXVII/ 158 /2020 

wg załącznika Nr 5 do protokołu 

b) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych dla Gminy Miłakowo na 2021 r.; 

Przewodniczący Rady - radni otrzymali nowe projekty uchwał, w których 

zmienione zostały niektóre zapisy. Zwrócił się do mecenasa o wyjaśnienie 

powyższych zmian. 

Mecenas - w treści uchwał znajdowały się zapisy wskazujące na jednostkę, która 

ma realizować dany program. Tymczasem w obu ustawach znajdują się 

uregulowania informujące, że daną jednostkę wskazuje się w treści programów 

stanowiących załącznik, a nie jak było pierwotnie w treści uchwały. 

Sekretarz Gminy Justyna Zabiełło – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówiła 

projekt uchwały, zgodnie z załącznikiem dołączonym do uchwały. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie.  



 

9 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 6 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy 

Miłakowo na 2021 r. została podjęta. 

Uchwała Nr XXVII/ 159 /2020 

wg załącznika Nr 7 do protokołu 

c) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Miłakowo na 2021 - 2022 r.; 

Sekretarz Gminy Justyna Zabiełło – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówiła 

projekt uchwały, zgodnie z załącznikiem dołączonym do uchwały. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie. 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 8 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Miłakowo na 2021 - 2022 r. 

została podjęta. 

Uchwała Nr XXVII/ 160 /2020 

wg załącznika Nr 9 do protokołu 

d) zwolnień od podatku od nieruchomości; 

Skarbnik Gminy, Pani Anna Maśnik – w imieniu Burmistrza Miłakowa - 

omówiła szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do 

uchwały. 

Radna Aneta Machnyk - uważa, że treść uzasadnienia nie jest wystarczająca. 

Nie została przedstawiona żadna kalkulacja. Na posiedzeniu komisji 

poinformowano członków komisji, że rokrocznie do budżetu gminy nie wpłynie 

podatek rzędu 90 tys. zł. Na budynkach i budowlach użytkowanych przez 

Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Miłakowie jest prowadzona 
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działalność zarobkowa, więc osobiście nie widzi podstaw do zwolnienia ich z 

podatku od nieruchomości. 

W przypadku gdyby w treści uchwały uwzględnić zapis, że zwolnienie z podatku 

będzie dotyczyło tylko i wyłącznie budowli przekazanych po 1 stycznia 2021 r. to 

wówczas można byłoby się zastanowić nad powyższą uchwałą. 

Uważa, że podjęcie tej uchwały naraża budżet gminy Miłakowa na dochody 

utracone, gdzie co roku dochody te wpływały do budżetu. 

Radny Józef Pełka - w związku z przekazaniem dla spółki dużych budowli 

uważa, że niepodjęcie powyższej uchwały będzie skutkowało podniesieniem cen 

wody, w związku z powyższym należałoby przychylić się do podjęcia tej uchwały. 

Radna Aneta Machnyk - dokonując zwolnienia Spółki z podatku, podatnik 

również poniesie koszty tego zwolnienia, ponieważ nie wpłyną do budżetu środki, 

które wówczas będzie trzeba wyrównać stawkami podatkowymi. Nie należy 

powyższej uchwały rozpatrywać w kategorii, że to radni są odpowiedzialni za 

podwyższenie cen za wodę, ponieważ obecnie radni nie debatują o wodzie. 

Spółka jest samofinansująca. Rozumie, że spółki nie będzie stać na wywiązanie 

się z obowiązku podatkowego, ale jest jeszcze „narzędzie” Pana Burmistrza, jak 

umorzenie częściowego podatku. Jeżeli radni dzisiaj podejmą uchwałę o 

zwolnieniu spółki z podatku, to być może przyjdą kolejni przedsiębiorcy, którzy z 

różnych powodów mogą być niewypłacalni. 

Rozumie też, że Spółka świadczy usługi na rzecz mieszkańców, ale nie można 

warunkować to tym, że jak dzisiaj radni nie przyjmą tej uchwały to Spółka 

drastycznie podniesie ceny wody. 

Każda dzisiejsza decyzja będzie niosła za sobą skutek finansowy. Z jednej strony 

cena wody, a z drugiej cena podatków. Pomimo, że w tym roku podjęto decyzję o 

nie podnoszeniu podatków to nie znaczy, że w roku następnym podatek nie 

zostanie podniesiony. Podatki muszą pójść w górę, ponieważ gmina Miłakowa ma 

jedne z najniższych podatków. 

W przypadku, gdyby zwolniono Spółkę z podatku to cena wody i tak wzrośnie o 

15 groszy. 

Burmistrz Miłakowa - zgadza się w wielu punktach z Radną Anetą Machnyk, 

ponieważ spółka komunalna jest specyficzną spółką, w 100% należącą do 

samorządu. Są trzy sposoby, które mogą wpłynąć na funkcjonowanie spółki w 

różnych sytuacjach. Z jednej strony niektóre samorządy dofinansowują wodę dla 

mieszkańców wpływając na taryfy, druga to jest zwolnienie spółki z podatku oraz 
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trzecia to regulacja stawkami cen wody. 

Jednym z powodów dla których podjęto decyzje o przygotowaniu powyższej 

uchwały jest fakt, że dla spółki zostaną przekazane duże inwestycje, z których 

spółka rokrocznie będzie musiała odprowadzać podatek, jak również drugim 

powodem jest fakt, że jeden z największych zakładów w Miłakowie - Safilin został 

zamknięty na długi okres i wpływy do spółki ograniczyły się do minimum. Spółka 

opiera się o wpływy stałe, niestety te wpływy zostały zachwiane. 

Uważa, że raz podjęta uchwała nie świadczy o tym, że nie można jej zmienić. 

Mecenas - radni debatują nad uchwałą w sprawie zwolnień z podatku od 

nieruchomości. Te zwolnienia mogą mieć charakter tylko i wyłącznie 

przedmiotowy. W debacie często pada akcent na to, że dotyczy to 

przedsiębiorstwa a nie można akcentować roli jakiegoś podmiotu. Ma być 

zwolnienie przedmiotowe dotyczące określonych budynków czy budowli, 

natomiast nie podmiotu, który nim włada. W innym przypadku Regionalna Izba 

Obrachunkowa stwierdziłaby nieważność takiej uchwały. 

Jeżeli posługujemy się kategoriami określonych budowli służących czemuś, to 

mogą być to budowle, które są w posiadaniu różnych jednostek, nie 

precyzujemy, że chodzi tu akurat o spółkę. 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik - dodała, że mowa jest o przedmiocie zwolnienia 

czyli budowlach, natomiast grunty i budynki pozostają bez zmian. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak dalszych pytań odczytał projekt 

uchwały, po czym poddał go pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, „przeciw” 9, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 10 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zwolnień od podatku od 

nieruchomości została odrzucona. 

Ogłoszono 10 min. przerwy. 

Obrady wznowiono o 11.40 

Salę sesyjną opuścił Radny Zbigniew Opoka. 
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e) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłakowo na 

lata 2021-2035; 

Przewodniczący Rady oddał głos dla Burmistrza Miłakowa. 

Burmistrz Miłakowa - przedstawił prezentację dotyczącą budżetu na 2021 r. dla 

Gminy Miłakowo. Link do wizualizacji budżetu znajduje się na stronie głównej 

Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Miłakowie. 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik - uzupełniła wypowiedź Burmistrza Miłakowa. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie.  

„Za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”  

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 11 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miłakowo na lata 2021-2035 została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVII/ 161 /2020 

wg załącznika Nr 12 do protokołu 

f) uchwalenia budżetu Gminy Miłakowo na 2021 r.: odczytanie 

projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, odczytanie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskie w 

Miłakowie, dyskusja nad projektem budżetu, głosowanie nad 

projektem budżetu; 

Przewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały oraz opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie uchwały budżetowej. 

Opinia RIO 

wg załącznika nr 13 do protokołu 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Radna Justyna Gołębiewska – Farys - przedstawiła opinię komisji oświaty w 

sprawie projektu budżetu na 2020 r. 

Opinia Komisji Oświaty 

wg załącznika nr 14 do protokołu 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Henryk Kuszpit przedstawił 

opinię komisji rewizyjnej w sprawie projektu budżetu na 2020 r. 

Opinia Komisji Rewizyjnej 

wg załącznika nr 15 do protokołu 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, finansów, Inwestycji i Remontów 

Radna Hanna Walczyk przedstawiła opinię komisji budżetu w sprawie projektu 

budżetu na 2020 r. 

Opinia Komisji Budżetu 

wg załącznika nr 16 do protokołu 

Przewodniczący Rady - otworzył dyskusję. 

Poinformował, że na debacie budżetowej szczegółowo został omówiony projekt 

budżetu. W trakcie posiedzenia wpłynęło kilka wniosków, które zarządzeniem 

Burmistrza zostały uwzględnione do budżetu na 2021 r. 

Zarządzenie Burmistrza Miłakowa 

w sprawie autopoprawki 

wg załącznika nr 17 do protokołu 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys - przedstawiła opinię klubu radnych 

„Razem dla Miłakowa” w sprawie projektu budżetu gminy na 2021 r. 

Przewodniczący Rady - zapytał czy gmina jest przygotowana, aby przystąpić 

do konkursów ogłaszanych przez Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego o środki z budżetu Unii Europejskiej. 

Burmistrz Miłakowa - nie są jeszcze znane zasady i reguły jakie będą się 

rządziły tymi programami. Nie znany jest również cel oraz wysokości 

dofinansowań. Gmina jest przygotowana, aby w tym programie uczestniczyć i z 

niego pozyskiwać środki. Jeżeli tylko pojawią się wytyczne, gmina będzie się do 

nich dostosowywać i składać wnioski. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie.  

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1 

radny. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 18 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Miłakowo na 2021 r. została przyjęta. 
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 Uchwała Nr XXVII/ 162 /2020 

wg załącznika Nr 19 do protokołu 

Burmistrz Miłakowa podziękował za przyjęcie budżetu gminy na 2021 r. 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłakowo na lata 

2020-2035; 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówiła 

szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do projektu. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie.  

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

W głosowaniu nie brał udziału radny Henryk Kuszpit. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 20 do protokołu 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miłakowo na lata 2020-2035 została podjęta. 

Uchwała Nr XXVII/ 163 /2020 

wg załącznika Nr 21 do protokołu  

h) zmiany w budżecie gminy Miłakowo na 2020 r.; 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówiła 

szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do projektu. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, 

po czym poddał go pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 22 do protokołu 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany w budżecie 

gminy Miłakowo na 2020 r. została podjęta. 

Uchwała Nr XXVII/ 164 /2020 

wg załącznika Nr 23 do protokołu  

Ad. 7 Interpelacje radnych; 

Radny Józef Pełka złożył interpelację w sprawie remontu drogi dojazdowej 

do miejscowości Gilginia oraz interpelację w sprawie budowy wodociągu do 
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miejscowości Warkałki. 

Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź Burmistrza Miłakowa na 

interpelację złożoną w dniu 12 listopada 2020 r. przez Przewodniczącego Rady, 

Pana Michała Boczulak. 

Ad. 8 Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXVII sesji zwyczajnej Rady 

Miejskiej w Miłakowie, Przewodniczący Rady zamknął obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołował:      Przewodniczył: 

Insp. ds. Obsługi Rady   Przewodniczący Rady Miejskiej 

(-) Agnieszka Korkuć    (-) Michał Boczulak 


